
 BRM.0012.7.3.2019 
 

 

Protokół nr 5/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu  18 marca 2019 r.   w  Miejskim Ośrodku 

Pomocy Społecznej przy  ul. Św. Ducha 90 w Inowrocławiu 
 

Czas  trwania posiedzenia 11.00 – 12.30. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji. 

2. Łośko Magdalena   – Członek Komisji 

3. Olszewski Grzegorz  – Członek Komisji 

4. Żukowska Maria  – Członek Komisji 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

2. Jadwiga Kalinowska – Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Inowrocławiu. 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która  zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokółu  nr 4/2019  posiedzenia Komisji. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 r.  

oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2019 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Sprawy bieżące. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
  

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Do porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag.  

 

Ad 3. Przyjęcie protokółu nr 4/2019 posiedzenia Komisji. 
  

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 4/2019 z posiedzenia Komisji? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 r.  

oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2019 r. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny w 2018 r. wraz z wykazem potrzeb  

na 2019 r.  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokółu. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Inowrocławiu, każdego roku składa 

sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz wskazuje 

potrzeby na rok następny. W sprawozdaniu zostały ujęte sprawy związane  

z pomocą materialną, zakres usług specjalistycznych dla dzieci, piecza zastępcza 

nad dziećmi, pomoc niematerialna, informacja na temat Karty Dużej Rodziny 

oraz, jak przedstawia się współpraca  z innymi instytucjami. Wszystkie 

szczegółowe dane liczbowe związane z tymi tematami macie państwo  

w sprawozdaniu.  

Ponadto Pani Dyrektor bardzo szeroko omówiła inne formy działalności poza 

tymi materialnymi, które także są zasygnalizowane w materiale, ale są  istotną 

częścią działań MOPS, ponieważ wpływają na sposób funkcjonowania 

inowrocławskich rodzin, nie tylko w sferze zabezpieczenia bytu materialnego, 

ale też tego wsparcia w przypadku, gdy rodzina dotknięta jest dysfunkcjami.  
 

Pytania i dyskusja. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Interesuje mnie sprawa usług specjalistycznych prowadzonych przez MOPS  

w rodzinach dotyczące dziecka, które ma zaburzenia rozwojowe, a które 

wymaga pomimo rehabilitacji oferowanej przez służby medyczne, czy placówki 

oświatowe. Jak taki rodzic może to załatwić, bo znam rodzica, który potrzebuje 

takiego wsparcia. Gdzie on ma się udać? 
 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Jest kilka wyborów. Trafia do pracownika zespołu terenowego, do pracownika 

socjalnego, a jest to w 7 miejscach Miasta.  
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czyli, jak tam pójdzie to wszystko załatwi? 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Najpierw musi być wywiad, i najistotniejsze w tym wszystkim to jest 

zaświadczenie lekarskie, które stwierdza potrzebę tego typu usług. My, jakby 

nie oceniamy medycznych…  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Trzeba zacząć od zaświadczenia lekarskiego. Lekarz wskazuje placówkę 

zajmującą się tak małymi dziećmi, czyli od urodzenia do 3 lat, i taki środek 

znajduje się w Bydgoszczy, który realizuje te zadania i jest to finansowane przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

To dziecko ma 12 lat. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Jeżeli wymaga wsparcia i można włączyć inne, takie jaki rehabilitacja, itd., to są 

to świadczenia, które są finansowane przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej.  

 

Grzegorz Olszewski: 

Specjalistyczne usługi opiekuńcze. To jest realizowane za pośrednictwem kogo? 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Specjalistyczne usługi opiekuńcze są realizowane w ramach dwóch kategorii 

zadań. Zadania własnego gminy, i one są adresowane do osób starszych  

i niepełnosprawnych, którym świadczone są usługi w miejscu ich zamieszkania 

od czynności gospodarczych poprzez czynności higieniczno-pielęgnacyjne, po 

takie socjalizujące. Opiekunka jest tutaj takim pośrednikiem w tych wszystkich 

kontaktach, które osoba nie jest w stanie sama sobie zorganizować. Dana osoba, 

która zgłosi taką potrzebę,  ma zapewnioną opiekę od poniedziałku do piątku. 

To są zadania własne, i za to płaci gmina, czyli Miasto Inowrocław.  

My jesteśmy jedną z nielicznych gmin, która robi to we własnym zakresie.  

W ramach zatrudnionych 100 opiekunek – 23, to są  specjalistyczne usługi 

opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi. One są adresowane dla tych, 

którzy niestety nie mają już rozpoznania, najczęściej jest to Alzhaimer, 

demencja, schizofrenia. I to są specjalistyczne, psychiatryczne   usługi, także 

wykonywane w domu. Jest jeszcze ta sensoryka dla dzieci, która wykonywana 

jest różnie. Niekiedy jest zalecenie, żeby wyjść z nią poza obręb mieszkania, że 
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to działanie równoległe poprawia kontakt dziecka. Wszystkie działania mają 

służyć temu, aby te dzieci otworzyły się na drugiego człowieka.  Są też usługi 

specjalistyczne, które organizowane są przez specjalistyczny ośrodek, który 

został utworzony w naszej byłej siedzibie, a jest to środowiskowy Dom 

Samopomocy. Tu są przewidziane wszystkie kategorie zaburzeń psychicznych. 

Te usługi Środowiskowy Dom i te specjalistyczne, które realizujemy, to są 

zadania zlecone, a więc finansowanie jest z budżetu Wojewody. Jedynie 

sensorykę, czyli to wszystko, co jest bardzo specjalistyczne dla dzieci, to 

kupujemy z zewnątrz ogłaszając przetarg. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Str. 23 pkt 9 -  „Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla Ofiar Przemocy  

w Rodzinie przy Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie: zajęcia pedagogiczne 

dla dzieci i rodziców,  zajęcia edukacyjno – wychowawcze dla kobiet i dzieci, 

zajęcia edukacyjne na temat zjawiska przemocy domowej,  

zajęcia edukacyjno – wychowawcze dla uczniów szkół podstawowych na temat 

przemocy rówieśniczej,  konsultacje wychowawcze. Nie posiadamy informacji  

o liczbie osób i rodzin objętych tymi działaniami”. Z czego to wynika? 
 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Dlatego, że to jest na skalę całego Powiatu. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Jest zaznaczone, że dotyczy to Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, a jest to 

ośrodek powiatowy. To są zadania Powiatu. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

To realizuje Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie…  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Nie zawsze są dane dotyczące tylko Inowrocławia, ale wszystkich gmin razem. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

W materiale bardzo szeroko są opisane działania z zakresu wspierania rodziny, 

ale zabrakło mi tutaj festynów organizowanych przez Zarząd Osiedla „Stare 

Miasto”. Zarząd też organizował festyny rodzinne, nastawione na pomoc 

charytatywną, była zbiórka publiczna na leczenie dzieci niepełnosprawnych. 

Tego mi tutaj w tym sprawozdaniu zabrakło. Czy to można dopisać do tej 

informacji?  Kto te sprawozdanie tworzył? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Zespół… 
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Magdalena Łośko: 

Czy organizacja takich festynów przez zarządy osiedli, jest to w zakresie działań 

MOPS? 

 

Maria Żukowska: 

Jeśli nie, to chyba tego nie można dopisać… 
 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Jeśli by była taka wola pani Przewodniczącej, to przy sporządzaniu tego 

sprawozdania powinna być nam podana taka informacja na piśmie i wtedy 

byłoby to dołączone…  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

To są innego rodzaju działania, bo w takiej sytuacji działacze klubów 

osiedlowych, klubów KSM też mogą mieć pretensje, że nie ma w tym 

sprawozdaniu opisu organizowanych przez nich festynów, czy innych działań. 

To jest sprawozdanie z realizacji zadań Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Inowrocławiu. Gdybyśmy my chcieli to wszystko ująć… 

 

Grzegorz Olszewski: 

Idąc tym tokiem myślenia, to powinny być tu opisane działania wszystkich 

zarządów osiedli… 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie wszystkie osiedla to robią. To był nasz już trzeci festyn. W tym 

sprawozdaniu są  opisy tego co robiła Rada Seniorów, czy Młodzieżowa Rada, 

jakieś bale są ujęte… 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Jest to ujęte dlatego, że oni z nami współpracują, a samorządy bezpośrednio… 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ale my, jako Zarząd Osiedla  też współpracujemy panie Naczelniku. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Ale to państwo, natomiast my, jakby wskazujemy też osoby, do których trafiają, 

tu  podam przykład, np. Rada Seniorów jest u nas stale obecna w mieszkaniach 

chronionych, tam organizują różne spotkania. Jeśli więc jesteśmy 

współorganizatorem konkretnej imprezy, czy też  zabezpieczamy udział osób… 

 

Maria Żukowska: 

To wszystko zależy od tego, kto jest głównym organizatorem… 
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Zarządy są jednostkami pomocniczymi Miasta Inowrocławia, więc też to można 

ująć… 
 

Maria Żukowska: 

Zarządy Osiedli działają na podstawie swojego statutu. Nie mówię, że nie mają 

robić akcji charytatywnych, mają do tego prawo, ale  to nie jest przedmiot  

i temat tego sprawozdania. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

W uzasadnieniu do uchwały jest zapis wyraźny „W uchwale przedstawiono 

sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Inowrocławiu  

z realizacji zadań w zakresie wspierania rodziny za ubiegły rok”. Ja bym tutaj 

już przestał dalej dyskutować 

 

Maria Żukowska: 

Przychylam się do tego. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Nie wiem, jaka jest intencja p. Przewodniczącej, bo jest pani również 

Przewodniczącą Zarządu Osiedla. Dlatego uważam, że te działania Zarządu  

może pani przedstawić na zebraniu osiedlowym.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Żaden Zarząd nie robi takiego festynu charytatywnego. Zasugerowałam się 

opisem działań Rady Seniorów, że oni interweniowali m.in.  dotyczących 

komunikacji miejskiej, funkcjonowania Domu Pogodnej Jesieni, organizowała 

zabawę andrzejkową dla środowisk senioralnych oraz „Senioriadę” na terenie 

odkrytego basenu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Tylko Rada Seniorów, jako podmiot, który  bezpośrednio współpracuje z 

placówką w realizacji zadań i w związku z tym skoro na bieżąco współpracują 

zostało to ujęte.  Natomiast takie akcje, trzy, cztery działania w ciągu roku… 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

To już trwa 3 lata. Jeśli nie, to nie… 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Czym innym jest działanie ciągłe, a czym innym jest działanie akcyjne, czyli 

jednorazowe zdarzenie. Jeśli to odbywałoby się cyklicznie, to bym się zgodził. 
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W tym przypadku trudno jest mówić o współpracy w jakimś tam zakresie  

z organizacją, która to z nami organizuje. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Najważniejsze, że każdy ma dobre intencje i po to są te posiedzenia Komisji 

żeby to sobie wyjaśnić, powiedzieć, dopowiedzieć. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Można na przykład, jakby poszerzyć sprawozdanie, ale potraktować to jako inne 

podmioty, które realizują te działania na rzecz rodziny i te działania wskazać, 

ale to jako oddzielny blok dołączony do tego sprawozdania i wtedy będą podane 

te wszystkie festyny, wszystkie imprezy, które robią szkoły, przedszkola, bo one 

też mają funkcję rodzinną. 

 

Grzegorz Olszewski: 

Można też ująć Hufiec Pracy, bo też współpracuje z MOPS, a są to działania  

o szerokim zakresie. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Proszę jeszcze raz przeczytać uzasadnienie do uchwały. Szkoły, przedszkola  

i inne instytucje mogą pisać sprawozdania, ale to jest sprawozdanie Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny. 

Tutaj nie powinny się znaleźć działania akcyjne. Uważam, ze tutaj powinniśmy 

się skupić na tej działalności merytorycznej, działalności ciągłej, bo to jest 

najistotniejsze. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy ten materiał możemy zmienić? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Można na przykład wprowadzić autopoprawkę lub też może Komisja nie 

przyjąć materiału. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Nie o to chodzi, bo materiał jest dobry. Mam jeszcze inne pytanie odnośnie tego 

sprawozdania. Str. 1 – wykaz potrzeb na 2019 r. i pkt 1 – „działania osłonowe 

wobec najsłabszych ogniw, a więc dzieci”.  Czy można to wyrażenie zmienić, 

aby te dzieci nie traktować, jako najsłabsze ogniwa? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

W rodzinie najsłabszym ogniwem jest dziecko. 
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Grzegorz Olszewski: 

To określenie jest takie wieloznaczne i równie dobrze można to rozpatrywać  

w innym kontekście, jak np. w pokazywanym niedawno telewizyjnym 

teleturnieju… 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

My możemy zgłosić autopoprawkę, jak jest jakiś błąd merytoryczny, 

przejęzyczenie, a tu ja nie widzę takiego błędu. 

 

Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Ono jest najsłabszym ogniwem, ponieważ nie ma samodzielności z natury 

rzeczy. Dziecko samo nie może pozostać bez opieki osoby dorosłej, a więc jego 

niesamodzielność powoduje to, że ono jest z natury rzeczy… 
 

Grzegorz Olszewski: 

Str. 4 – zasiłki okresowe. Tak nie do końca rozumiem, ile osób otrzymało tę 

pomoc. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

W 1126 rozpoznanych środowiskach.  

 

Grzegorz Olszewski: 

Str. 2 w załączniku i pkt 1 i 2. Mamy zapisy o dodatkach mieszkaniowych  

i dodatkach  energetycznych.  Wartość niedoszacowania w dodatkach 

mieszkaniowych wynosi 29 065,06 zł, a energetyczny – 72 092,94 zł. Z czego 

wynika to niedoszacowanie? Rozumiem więc, że trzeba będzie znowu 

dokonywać kolejnej zmiany uchwały budżetowej… 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Macie państwo prawo tego nie wiedzieć, bo ktoś, kto współpracuje z Urzędem 

Wojewody to wie, że przy planowaniu wydatków, czy planowaniu środków 

własnych jest tak, że założenia do budżetu, jak się robi, to te kwoty są jakby  

z góry narzucone do planu. I w świadczeniach zdrowotnych bardzo często tak 

mamy, że plan jest na poziomie 40% tego, co byśmy potrzebowali na cały rok. 

Działamy więc  na bieżąco. Po każdym wykonaniu plany spływają i jest 

zapotrzebowanie na kolejny miesiąc. Tak jest w świadczeniach rodzinnych, to 

jest wszędzie tam, gdzie jest wypłata świadczeń, to się koryguje.  W niektórych 

zadaniach są cięte środki i tyle ile jest, tyle musi starczyć. Dodatek 

energetyczny, jest to zadanie zlecone, gdzie robi się zapotrzebowanie do 

Wojewody i Wojewoda zwiększa środki. Na pewno będą zmiany, bo budżety się 

koryguje. 
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Jadwiga Kalinowska – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

Na dzień składania budżetu na kolejny rok, dokładne dane nie są nam znane. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2018 r.  

wraz z wykazem potrzeb na 2019 r.? 
 

głosowanie:  za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 5/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2018 r.  

wraz z wykazem potrzeb na 2019 r.”. 

 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Nie było. 
 

Ad 6. Sprawy bieżące.  
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła 

posiedzenie Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 

 

 
 

Protokółowała 

Dorota Trojanowska 

 


